
Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum d. 13. februar 2025 kl. 17-19 

Til stede: Kirsten Flemming Nielsen, Simon Drost, Niels Fynbo, Jørgen Stenersen,  

Pia Harder og Ib Ballisager 

 

1. Valg af ordstyrer og referent 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg 

1. Beredskab/ambulancer 

2. Gratis knallert på Holbækfærgen 

3. Ønske om ekstra aftenafgang 

B. Trampestiudvalg 

C. Klimatilpasningsgruppen 

1. Møde med kommunen 

2. Ændringer i gruppen 

4. Almene boliger 

5. Hjælp til Orøstrand Dyrepark 

6. Orø Bådelaug og kommunen 

7. Hævning af vejkasse ved Østre Strandvej/færge 

8. Modtaget korrespondance 

a. Affaldssortering 

b. Ønsker til trafiksikkerhedsprojekt 

9. Eventuelt 

 

 

1. Ib Ballisager blev valgt som dirigent og Pia Harder blev valgt som referent. 

 

2. Dagsordenen blev godkendt. 

 

3.  

A. Færgekontaktudvalget 

1. Kommunen ønsker at flytte natberedskabet fra Holbæk færgen til Østre Færge, 

men Region Sjælland nægter at flytte beredskabet. På trods af Holbæk Kommunes 

ønske og den tydeligt smartere løsning. 

2. På opfordring fra Færgekontaktudvalget ansøger Lokalforum kommunen om at ikke 

kun cykler, men også 30 km/t knallerter kommer gratis med Holbæk færgen for 

fastboende. 

3. På grund af hviletidsbestemmelser for mandskabet og beredskabsforpligtigelser er 

det gentagne ønske om en ekstra aftenafgang, med Holbæk færgen, svært at 

opfylde. Bestyrelsen besluttede ikke at presse på, for nuværende. 

B.  Intet at berette fra Trampestiudvalget 



C. Grundvandsgruppen 

1. Kåre Hendriksen og Peter Trier fra klimatilpasningsgruppen samt Simon Drost 

fra Lokalforum har været til møde med kommunen angående den grønne 

trepartsaftale. Det blev aftalt at man vil forsøge at få arbejdsgruppen med i en 

baggrundsgruppe, der skal hjælpe og forberede kommunens forhandlere ved de 

kommende grønne trepartsforhandlinger. 

2. Der har været en mindre ændring i gruppen, så Anna Agger fremadrettet alene 

fokusere på videns indsamling, faktatjek m.m. 

 

4. Simon Drost har rykket Holbæk Kommune ang. møde om planerne for yderligere 21 

almennyttige boliger på Orø. Kommunen har lovet at få sat dialogen om almene boliger på 

sporet igen. 

 

5. Simon Drost og Michael Kousted har møde med Orøstrand angående Dyreparkens fremtid 

d.19. februar. 

 

6. Simon Drost har sat møde op med Borgmester Christina Krzyrosiak Hansen, direktør Erik 

Kjærgaard Andersen og Bådelaugets Formand Bjarne Søeborg. Formålet med mødet er at 

få lavet en tidssvarende og langsigtet lejekontrakt for brug af Orø Havn – en kontrakt alle 

parter kan se sig selv i. 

 

7. Kommunen har bevilget hævning af vejkassen på Østre Færgevej fra Østre Strandvej og 

ned til færgens opmarchbåse, Ved højvande er der ofte oversvømmelse på denne 

strækning. 

 

8. Modtaget korrespondance 

 

a. Brev fra kommunen angående Danmarks Naturfredningsforenings årlige 

affaldsindsamling d. 31. marts - 6. april 2025. Pia Harder tilmelder Orø og sørger for 

at koordinere indsamlingen. 

b. Som del af det kommunale trafiksikkerhedsprojekt, har vi bedt kommunen male 

store trafik advarsels skoleskilte på vejen/asfalten og bedt om at få flytte 30 km 

skiltet ud for Bygaden 67 lidt længere mod øst, pga. at et træ der skygger for skiltet. 

Disse anmodninger er på ingen måde endegyldige og trafiksikkerhed på øen er i 

stadig udvikling. 

 

9.  

1. Ønske fra en beboer om at få hjorte vejskilte sat op. Lokalforum vurderer at der 

ikke umiddelbart er behov for flere skilt på øen. Der er hjorte over alt på øen, også i 

denne forbindelse er det vigtigt at hastighedsbegrænsningerne overholdes. 


